
cámara, que tienen ustedes vehículos. Lo que no deben

hacer es, indudablemente… (Remors) Por favor.

En primer lloc, formula la pregunta l’il·lustre diputat i

síndic del Grup Parlamentari Popular, senyor Castellano.

Por favor, señor Castellano.

El senyor Castellano Gómez:

Moltes gràcies, molt excel·lent president.

Senyories.

Molt honorable senyor president de la Generalitat.

La potenciació del nostre autogovern, la defensa de la

nostra personalitat cultural i històrica com a poble, la defen-

sa de les nostres senyes d’identitat, dels nostres trets dife-

rencials, de la nostra llengua, ha sigut i és i serà sempre una

cosa irrenunciable per al Grup Parlamentari Popular. Per

això, qualsevol ingerència o qualsevol proposta que vaja en

contra de la nostra personalitat pròpia mos pareix que està

absolutament fora de lloc i que és inacceptable.

I en eixe sentit és la que formula el secretari general dels

socialistes catalans, el senyor Pasqual Maragall, una pro-

posta que és inacceptable per a mosatros i que també, lògi-

cament, mos preocupa, perquè com el senyor Maragall

mateix manifesta, diu que està recolzada pel senyor

Zapatero, pel Partit Socialista i també pel senyor secretari

general, el senyor Pla, dels socialistes valencians. I no sols

diu que la recolza sinó que a més declara que fou el Pspv

l’impulsor d’una reunió on se firmà un document que era la

Declaració de València, en què se diu que se basa la propos-

ta Maragall.

I en tot cas, coincidiran amb mi que això en tot cas és insò-

lit i que és una deslleialtat més que el Partit Socialista fa…

(remors) que el Partit Socialista fa a la nostra comunitat.

Miren vostés, senyors del Grup Parlamentari Socialista,

jo…

El senyor president:

Señor Castellano, es una pregunta a la presidencia. Yo le

reconduzco a usted y haga el favor de orientar las formas de

expresión de forma que usted diga lo que estime oportuno,

pero dígalo preguntándole a la presidencia.

El senyor Castellano Gómez:

Gracias, señor presidente, siempre con sus sabias reco-

mendaciones, las seguiré al pie de la letra.

Pero yo decía que entiendo que les moleste al Grupo

Parlamentario Socialista esta pregunta porque les deja en

evidencia y demuestra una deslealtad más con nuestra

comunidad y con nuestra tierra.

Miren, señorías, nuestra identidad como comunidad está

defendida perfectamente en la Constitución de 1978, de la

que precisamente celebramos el 25 aniversario en este año,

y además, la Constitución coincidirán todas sus señorías que

nos ha permitido uno de los periodos de mayor desarrollo,

de mayor progreso y de mayor bienestar social para nuestra

comunidad. Por eso, hablar de esa entelequia y de esa pro-

puesta desquiciada como es el volver a esos Països Catalans,

hablar de macrorregiones o hablar de inventos similares...

(Remors. Aplaudiments des d’un sector de la cambra) o

hablar de inventos similares nos parece absolutamente

inaceptable y ofensivo para la Comunidad Valenciana.

Nosotros no queremos volver al pasado ni a antiguas coro-

nas, sino que queremos mirar al futuro. Y en ese sentido es

necesario que todos nos pronunciemos ante una propuesta

de ese calibre de una manera clara y nos pronunciemos sin

titubeos.

Per això, i en base a tot això que acabe de dir, li formu-

lem al molt honorable president de la Generalitat que mos

explique quin és el criteri del Consell respecte als planteja-

ments, respecte als projectes que el secretari general del

Partit Socialista català fa respecte la macroregió. (Remors) I

a més, li ho formulem perquè també fou un dels temes trac-

tats en una recent i important reunió que tingueren els

governs tant de Balears com de la Generalitat. I en eixe sen-

tit és clar que els valencians i les valencianes sapiam què

opinem cada u respecte este tema.

Moltes gràcies. (Veus: “Muy bien”! Aplaudiments des

d’un sector de la cambra)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Castellano.

Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gràcies, senyor president.

Senyories.

Senyor portaveu del Partit Popular.

Jo crec que la resposta s’escriu tots els dies amb el tre-

ball de tots els ciutadans de la nostra comunitat. Jo crec que

la resposta està en la prosperitat i en l’ancoratge perfecte de

la nostra comunitat en la història espanyola i europea del

moment. Jo crec que la resposta està en un poble que ha

recuperat les seues institucions d’autogovern i que allò que

vol és tranquil·litat i confiança en les seues possibilitats de

futur. (Remors)

Jo crec, en definitiva, que quan algú des d’algun lloc

diferent al nostre intenta plantejar qüestions que res tenen a

vore amb mosatros, està plantejant una idea i una proposta

que està molt allunyada d’allò que és la realitat del nostre

poble i de la Comunitat Valenciana.

Jo crec, a més, que quan alguna persona, algun grup,

intenta donar-li algun tipus d’entitat a propostes d’estes

característiques des del punt de vista històric, de tradició o

qualsevol altre element no està donant una perspectiva real

d’allò que és la nostra comunitat en estos moments.

En diferents ocasions jo crec que hem tingut ocasió els

valencians de plantejar qüestions del passat per entendre el

nostre present i el nostre futur. Jo crec que eixos planteja-

ments de passat estan perfectament descrits en la

Constitució i en el nostre Estatut, i sobretot, en el desenrot-

llament constant de les nostres competències, de les nostres

possibilitats i, en definitiva, dels nostres elements, que fan

del nostre poble hui un poble admirat i un poble referència

a Espanya i a tota Europa.

Per tant, rebutgem de pla absolutament qualsevol plante-

jament que signifique desviar l’atenció de la nostra comuni-

tat en el seu camí. Per això, com vosté dia abans, n’hi han

mecanismes de cooperació i de coordinació amb altres
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comunitats autònomes. Fa 48 hores vaig estar parlant amb el

president de la Regió de Múrcia per a parlar d’una qüestió

molt important per a la nostra comunitat com l’aigua. Fa

exactament una setmana i un dia vaig tindre l’oportunitat de

tindre una reunió amb una bona part del Govern de les Illes

Balears per a plantejar qüestions de present i de futur des del

punt de vista cultural i d’energia i de turisme i també de

benestar social. Dins d’uns dies tindré l’ocasió de reunir-me

amb el president de Castella-la Manxa per a parlar també de

qüestions que tenen a vore amb situacions de dos comuni-

tats autònomes que som veïnes.

Per tant, jo crec que l’Espanya constitucional i la

València que hui camina pel camí de l’Estatut d’Autonomia

té molt clar d’allò que és, i que no ha de vindre ningú ací a

dir-mos què és el que volem fer de mosatros. I no sols això

sinó que rebutgem també qualsevol plantejament que estiga

fora del que és un plantejament de convivència i de futur per

a tota Espanya, per exemple alguns plans que en estos

moments estan damunt la taula i que el que volen és tensar

la vida d’un país que està tranquil·lament construint la seua

història sense problemes i amb tota prosperitat.

I la pregunta que mos podríem fer des del punt de vista

que m’ha fet, amb molt bona oportunitat, el portaveu del

Grup Parlamentari Popular és: A qui interessa en estos

moments intentar tensar la vida política en Espanya i en la

Comunitat Valenciana? (Remors) Per què plantegen plans

com els que planteja el senyor Ibarreche…?

El senyor president:

Señores diputados del Grupo Socialista.

El senyor president del Consell:

…O projectes com els que planteja el senyor Pasqual

Maragall a Catalunya? Per què? Per què en el moment que

Espanya és un país que té una força i una presència en el

món com mai havia tingut? Per què? Per què quan les nos-

tres comunitats tenen perfectament quin és el seu camí de

prosperitat dins de la Constitució? Per què? Per què quan

hem recuperat institucions d’autogovern, per exemple estes

Corts, que representen la il·lusió i el projecte de futur del

nostre poble?

Jo crec que la pregunta seria: Per què? I sobretot, per què

hi han persones en la nostra comunitat que encara, davant

plantejaments d’estos tipus, pensen que són plantejaments

seriosos? Esta és una altra pregunta. Per què? Quina neces-

sitat tenim els valencians de dir que algunes qüestions que

se plantegen alguna vegada tenen a vore amb la realitat del

nostre poble?

Mosatros, a les nostres coses. La Comunitat Valen-

ciana, a les seues coses, a continuar construint un projec-

te de prosperitat i confiança com mai havia tingut la

Comunitat Valenciana, amb lleialtat al nostre Estatut i

amb lleialtat a la nostra Constitució, i amb lleialtat també

a una construcció europea que en estos moments allò que

mos diu és que tenim moltíssimes oportunitats per a con-

tinuar creixent amb pau i amb seriositat, i sobretot, amb

molta responsabilitat.

Moltes gràcies. (Aplaudiments des d’un sector de la

cambra)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.

A mí me sabe mal insistir sobre el mismo tema. Por

favor, por favor, procuren ustedes respetar al que está expo-

niendo. No les aporta nada, creo, el hecho de importunar en

medio de la conversación. (Remors) Vamos a ver, señora

Moreno y señora Suanzes, se han dirigido ustedes la palabra

desde su escaño una a otra en voz alta mientras hablaba.

¿Ustedes se creen que es posible que en una cámara haya

respeto al orador dirigiéndose la palabra de donde están una

a la otra? Por favor, por favor.

Per a formular la segona pregunta, té la paraula l’il·lus-

tríssim síndic senyor Pla, del Grup Parlamentari Socialista.

Por favor, señor Pla.

El senyor Pla i Durà:

Li agrairia al senyor president de la Generalitat que pro-

curara evitar este tipus de situacions tan vergonyoses i

lamentables, perquè compartint amb ell la necessitat que

esta comunitat avance amb la fortalesa... (remors) amb la

fortalesa...

El senyor president:

Señor Pla, por favor. 

El senyor Pla i Durà:

Perdone.

El senyor president:

Si no tenemos cada uno concepto de lo que tenemos que

hacer…. (Remors)

Señor Pla, formule su pregunta, por favor. Volvemos a

comenzar el tiempo y formule su pregunta.

El senyor Pla i Durà:

Perdone. Estoy haciendo una introducción de mi pre-

gunta, señor presidente. ¿Vale? ¡Ya está bien, hombre! ¡A

ver si aquí somos serios o no somos serios! Estoy introdu-

ciendo mi pregunta. (Protestes)

El senyor president:

Pretendemos ser serios, señor Pla.

El senyor Pla i Durà:

Bueno.

Le decía que le agradecería que evitase este tipo de situa-

ciones que, evidentemente, no contribuyen en nada a que este

sea un espacio donde se pueda hablar de verdad de los pro-

blemas de la gente. Y precisamente con ese tipo de actitudes

y preguntas como la formulada ahora, lo único que se preten-

de es desviar la atención de esos problemas de la gente. 

“SOS en las puertas de urgencia”, año 2001, diario

Levante. “Los Hospitales de la provincia se colapsan por el
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